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Srečno v novo leto 1969!
Ob zaključku vsakega preživetega leta si prijatelji in znanci, 

$e posebej pa delovni tovariši sežejo v roke in zaželijo, da bi 
bilo novo, prihajajoče leto še srečnejše, uspešnejše in vsem 
v kar največje zadovoljstvo.

Takšne želje izraža delovnemu kolektivu kombinata tudi 
glavni direktor, tovariš Franc Puterle, ki smo ga ob koncu 
leta prosili za krajši intervju.

Zaprosili smo ga, naj nam na kratko oriše prehojeno pot 
kombinata in izrazi svoje želje, ki jih naslavlja na svoje šte
vilne sodelavce.

Tovariš glavni direktor, le
tos je bilo jubilejno leto 
ob 10-lefnem obstoju kom
binata Žito. Kako ocenjuje
te prav letos prehojeno pot 
vašega kolektiva!

gradnjami novih objektov. 
Menile, da je bila naloga 
glede tega izpolnjena!
»Kdo bi vedel, če so in 

ali bodo izpolnjeni vsi inte
gracijski postopki, ki mi ro
jijo po glavi. S podporo vseh 
samoupravnih organov v kom
binatu, za katero moram pri
znati, da sem jo imel v vseh 
letih mojega delovanja v na
šem podjetju, upam, da bom 
v bližnji prihodnosti oziroma 
v moji novi mandatni dobi 
uspel razširiti vse oblike po

slovnega sodelovanja na tem 
področju, ki si ga je začrtal 
kombinat. Seveda pa sem trd
no prepričan, da mi bodo sta
le ob strani vse strokovne slu
žbe, vsi samoupravni organi, 
družbeno politične organiza
cije, kakor tudi sleherni dela
vec našega kombinata.«

Kaj želite in priporočate 
svojemu širokemu kolektivu 
in vsem sodelavcem v bli
žajočem se novem letu 
1969!
»Želim, da bi vsak posa

meznik na svojem delovnem 
mestu opravljal zadane nalo
ge s polno odgovornostjo, kar 
bo brez dvoma prispevalo k 
nadaljnji graditvi našega kom
binata, skladno s tem pa se 
bodo izboljšali življenjski po
goji, kar je osnovni namen 
naše družbene ureditve.

Osebno pa želim vsem čla
nom kolektiva, kakor tudi nji
hovim družinam srečno, uspe
šno in zdravja polno novo 
leto!«

PO VI. KONGRESU ZVEZE KOMUNISTOV SLOVENIJE

Prihodnost gradimo
na samoupravni osnovi!

»Običajno je, da jubileje 
Ponavadi in skoraj vedno tudi 
proslavljamo. Naše jubilejno 
leto se je začelo in končalo 
z delom. Ne vidim nobene ra- 
zlike med tem jubilejnim le- 
|°m in med 10-lefnim obdob
jem, ker nisem imel časa mi- 
sliti na svečanosti in proslave, 
temveč me je vodila samo 
ena misel, za katero menim, 
da smo skupaj z vsemi de
lavci kombinata uspeli, to je 
začrtali smo osnove nadalj
njemu še večjemu razvoju in 
krepitvi našega živilskega 
kombinata. To pa, menim, da 
Je največji uspeh celotnega 
kolektiva.«

So, po vašem mnenju, 
vsi, od strokovnih umskih 
Pa do fizičnih delavcev, iz
polnili prevzete naloge in s 
lem tudi pričakovanja!

“Po svoji moči so prispe
vali k tako trdnemu okostju 
kombinata prav vsi, posebno 
razumevanje pa so pokazali 
starejši tovariši v proizvodnji, 
k' so se nesebično vključili v 
-°je P°9°je dela in se vanje 
cud°v't° vživeli. Ta odnos 
starejših je brez dvoma ugod- 
n<? .vplival na vključevanje 
■mlajših delavcev, da so lahko 
? edHi novi tehnologiji ter jo 
tudi osvojili.«

Letos je kombinat doži
vi' mnogo uspehov z raz- 
hčnimi integracijami ter z

Člani Zveze komunistov 
Slovenije so s svojim kongre
som, ki je bil že šesti v slo
venski partijski zgodovini, za
ključili svoje delo. Ob njem 
se je pojavilo precej vprašanj, 
eno najbisfvenejših pa je bi
lo, kakšno pa naj bo življe
nje naše republike v prihod
nje, oziroma ali je kongres v 
resnici izpolnil pričakovanja 
predvsem delovnih ljudi!

Na to ni težko odgovoriti, 
;aj so udeleženci, oziroma de- 
egati na tem kongresu, poka
rali resnično težnjo, da je tre- 
aa prihodnost Slovenije ustva
riti na osnovi samoupravlja
nja in ob doslednjem upošte
vanju načela delitve po delu. 
Ni odveč ugotovitev, da je 
kongres prišel do zaključka, 
Ja pelje pot k nadaljnjem na- 
nredku le s pomočjo sodobno 
jrganiziranega gospodarstva, 
ki ga je treba pospešiti zla- 
iti s povezovanjem vseh pro
izvodnih in razumskih dejav
nosti v združeno ustvarjalno 
družbeno skupnost.

Zveza komunistov Sloveni
je je napredna in borbena or
ganizacija delovnih ljudi, ki 
3ofrebuje takšne notranje kva- 
itefe, da ji bodo zagotavlja
le njeno delovanje vselej in 
na vsakem mestu v skladu z 
»snovnimi socialističnimi tež
njami delovnih ljudi. Le-fa 
mora povezovati najširše sa
moupravne akcije v okviru 
SZDL in drugih vseljudskih

naprednih ter demokratičnih 
organizacij, zakaj razvoj na
še republike je mogoč samo, 
če bodo v njej delovali čla
ni ZK kot celota, ki mora 
predstavljati najnaprednejšo 
silo socialistične misli in sa
moupravnega razvoja.

Na vsa vprašanja, kakšen 
naj bo v vseh podrobnostih 
družbeni in ekonomski razvoj 
naše republike v prihodnjem 
obdobju, kongres ni mogel 
dati v celoti odgovora. Od
kar namreč svoje življenje v 
minulih letih urejamo na sa
moupravnih osnovah, se je le
to tako vsebinsko obogatilo 
in postalo tako pestro, da mu 
ni mogoče določiti nekih stal
nih norm, oziroma nekakšne 
od zgoraj navzdol določene 
poti. To pa je tudi prav, za
kaj sicer ne bi prišla do iz
raza ustvarjalna pobuda na
šega ljudstva, ki naj bi pre
obražala celotno družbeno 
življenje, kar je moč storiti 
sedaj ob zares demokratičnem 
dogovarjanju in odločanju 
delovnih ljudi.

Na kongresu je prišlo po
vsem jasno do izraza stališče, 
da razvoj Slovenije ni odvisen 
tudi samo od povezanosti z 
jugoslovansko federacijo, od 
odnosov Slovenije do ostale
ga sveta, do prilagoditve sve
tovnim razmerjem, in od ena
kovrednega nastopanja na 
svetovnem trgu. V vseh ko-

Konec na 2. sfrani

Mnogo sreče, zadovoljstva 
in uspehov 
v novem letu 1969 
želijo članom kolektiva

samoupravni organi, 
družbeno politične organizacije 
in uredništvo Glasnika Žito
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Aktivnost organizacije ZK
Osnovna organizacija 

ZK v kombinatu Žito ka
že v minulem obdobju 
med vsemi družbenopo
litičnimi organizacijami 
res še največ aktivnosti. 
Pred šestim kongresom 
ZKS je imela svojo kon
ferenco, na kateri so čla
ni obravnavali teze za 
resolucijo kongresa. Te
ze je razložil eden izmed 
članov sekretariata, še 
pred tem pa so sprejeli 
v organizacijo devet no
vih članov.

Sekretar OO ZK Žito, tov. 
Mihelič, je poudaril, da je 
ta konferenca bolj delovna, 
hkrati pa tudi svečana za
radi sprejema novih članov. 
Omenil je, da so v OO ZK 
Žito že večkrat razpravljali, 
da je treba članstvo orga
nizacije pomladiti in da je 
sedaj prišlo glede tega do 
delne uresničitve. Novim 
članom pa je položil na sr
ce, naj bi se zgledovali ob 
herojski poti starih borcev 
in revolucionarjev in jo na
daljevali, čeprav je pot

Nadaljevanje s 1. strani
misijah, ki so ob kongresu 
delovale, pa so prevladovali 
problemi nadaljnjega izpo
polnjevanja samoupravljanja 
in samoupravnega odločanja 
v vseh gospodarskih in nego
spodarskih dejavnosfih. Sa
moupravljanje naj torej po
stane osnovno bistvo sociali
stične graditve, pri čemer pa 
je treba odstraniti ostanke 
etatističnega usmerjanja v go
spodarstvu oziroma delitvi 
dohodkov, zlasti pa nezadost
no samoupravno in znanstve
no načrtovanje ter premajh
no povezanost med njima in 
pri tem poslovne sposobnosti. 
Samoupravno dogovarjanje in 
odločanje bo treba postaviti 
na primerno raven, pri čemer 
naj bi prišla do izraza tudi 
strokovna usposobljenost in 
samoupravno načrtovanje.

Kongres je izrazil tudi pre
pričanje, da bomo Slovenci 
kot narod in republika v ok
viru jugoslovanskih narodov 
uveljavili svoje bistvo pred
vsem tako, če se bomo go
spodarsko okrepili in s tem 
povečali sposobnost gospo
darstva na domačem in tujem 
tržišču. To pa lahko pogojuje 
le odprta in samoupravna dru
žba navznoter in navzven. 
Istočasno gre tudi za prema
govanje nekakšne tradicional
ne zaprtosti in občutka majh
nosti našega človeka kot po- 
same'n:ka in tudi našeoa na
roda kot celote. To lahko od
pravimo le z gospodarsk:m, 
kulfurn:m, političn:m in dru
gim sodelovanjem s sosedni
mi državami, z vključevanjem 
našega gospodarstva v jugo
slovansko in mednarodno de
litev dela.

Kako pa naj začnemo ures
ničevati ide:no in politično 
zanrsel razvoja Sloveniie! Os
nova za to, na ka«ero nai se 
opre aktivnost naših komuni-

mladih komunistov sedaj v 
mnogočem drugačna.

Za tem je novo sprejetim 
članom izročil legitimacije 
ZK in spominska darila ter 
jim čestital ob sprejemu v 
organizacijo ZKS.

Po sprejemu novih članov 
je bila na programu razlaga 
tez za resolucijo kongresa 
ZKS, nato pa razprava, v 
kateri so nekateri člani dali 
nekaj zares umestnih pri
pomb. Pri tem so nekateri 
poudarili, da so teze resnič
no preveč posplošene in bi 
jih bilo treba v mnogočem 
natančneje določiti.

Na kraju so se pa spora
zumeli, da je konec koncev 
predlog tez resolucije VI. 
kongres ZKS vendarle bolj

Ob minuli konferenci os
novne organizacije ZK Žilo, 
ki je bila fik pred VI. kongre
som ZKS, so bili sprejeti v 
članstvo novi komunisti, čla-

slov in seveda tudi vseh ob
čanov v prihodnje, je resolu
cija, ki jo je sprejel VI. kon
gres ZKS. Pri tem naj bi so
delovale tudi znanstvene in
stitucije in gospodarstveniki, 
ki so za njeno uresničenje po
litično in strokovno odgovor
ni. Komunisti pa so dolžni tu
di v prihodnje iskali možno
sti, kako resolucijo čimbolje 
spraviti v življenje, istočasno 
pa — kjer koli živijo in dela
jo — razgibati ljudi za njeno 
uresničitev!

Tudi komunisti kombinata 
Žito so z zavzetostjo sprem
ljali delo VI .kongresa ZKS, 
saj so že na sestankih pred 
kongresom z vso resnostjo 
obravnavali teze resolucije, ki 
naj bi jo kongres sprejel, in 
imeli ob njih tudi svoje pri
pombe.

Nedvomno je sedaj naloga 
vseh članov ZK kombinata 
Žito čimbolj poživeti politič
no aktivnost in se ideološko 
poglobiti v sprejete akte kon
gresa, med katerimi je najpo
membnejši dokument sprejeta 
resolucija. Nakazana začeta 
pot reševanja problematike 
delavskega in družbenena sa
moupravljanja za vse tolikanj 
zanimiva, da bi se morali v 
vseh podrobnostih seznanjati 
z njo in aktivno sodelovati 
pri njenem uresničevanju in 
uveljavljanju.

Ni torej odveč, če pouda
rimo dolžnost vsakega člana 
delovne organizacije, ne sa
mo članov ZK, da prispevajo 
svoje misli k nadaljnji razpra
vi o tej tematiki.

Glasnik Žito naj bi bil me
sto, kjer naj bi sodelovali s 
svojimi koristnimi predlogi in 
stališči glede nadaljnjega ra
zvoja samoupravljanja, eko
nomske krepitve in utrjevanja 
političnih idej naše sociali
stične družbe.

Slava Gozdnikar

usmerjanje komunistov pri 
njihovem nadaljnjem delu, 
kot pa določeni napotki za 
njihove nadaljnje akcije v 
prihodnje. To pa seveda po
vsem drži in glede tega ni 
moč razpravljati .

Glede na to, da je obrav
navanje tez resolucije za
vzelo večji del delovnega 
programa konference, so se 
člani zedinili, da bodo ak
cijski program svoje orga
nizacije v okviru četrtnega 
komiteja ZKS Jarše-Zelena 
Jama obravnavali na pri
hodnjem sestanku.

Na konferenci je bil na
vzoč tudi zastopnik četrtne
ga komiteja, tov. Jurčič, ki 
je čestital novim članom ZK 
ob sprejemu v organizacijo.

ni iz raznih delovnih enot 
Žita na področju Ljubljane. 
Glede na ta pomembni do
godek jih tudi v našem Glas
niku predstavljamo. Novi čla
ni Zveze komunistov so na
slednji:

MARIJA STENKO, roj. 26. 
marca 1940, pri podjetju od 
16. avgusta 1964, referentka 
za delovna razmerja DE upra
va.

ALENKA ŠUBAŠIČ, roj. 18. 
avgusta 1947, pri podjetju od 
15. marca 1966, administrator
ka laboratorija DE uprava.

VLASTA KAMNAR, roj. 24. 
marca 1948, pri podjetju od 
21. maje 1966, korespondent- 
ka na DE uprava.

JUSTI JERŠIN, roj. 25. ja
nuarja 1938, pri podjetju od 
16. aprila 1959, vodja oddel
ka osnovnih sredstev DE upra
va.

i

ALOJZ ŠČAP, roj. 2. junija 
1937, pri podjetju od 16. apri
la 1962, upravnik centralnega 
skladišča DE Ljubljansko po
dročje.

TEODOR — DORE GRAD, 
roj. 24. septembra 1940, pri 
podjetju od 3. oktobra 1958 
dalje, VK skladiščnik v cen
tralnem skladišču DE Ljubljan
sko področje.

VINKO TURŠIČ, -oj. 15. ma
ja 1938, pri podjetju od 3. 
oktobra 1964, šofer v DE Pe- 
katete.

BOJAN 1LAR, roj. 10. maja 
1944, pri podjetju od 19. julija 
1962, polkvalificirani delavec

v avtomehanični delavnici DE 
uprava.

CIRIL ŽVELC, roj. 6. junija 
1943, pri podjetju od 28. av
gusta 1968, pek oblikovalec 
v pekarni Smartinska.

IVAN STANIČ, roj. 19. ju
nija 1944, pri podjetju od 1. 
aprila 1968, pekovski pomoč
nik v DE pekarna Smartinska.

Kakšen Mf &a 
tik luuntiMsla

Ob tem, ko v zadnjem 
času osnovne organizacije 
Zveze komunistov na ši
roko odpirajo mladim lju
dem in tudi drugim na
prednim občanom svoja 
vrata, je prav, da novo 
sprejetim in tistim, ki na
meravajo vstopiti v vrste 
ZK, položimo na srce ne
kaj misli in priporočil no
vega predsednika CK 
ZKS tov. Franca Popita, 
ki ima za seboj že dolgo
letne izkušnje v politič
nem in partijskem delu.

Njegovo dosledno mne
nje je, da je morala vsa
kega človeka, predvsem 
pa komunista, zlasti v 
tem, da živi od svojega 
dela. Ljudje pričakujejo 
od komunistov, da bodo 
izžarevali svojo pravo 
družbeno in človeško po
dobo, kot jo daje program 
ZKJ in ki živi v predsta
vah širokih plasti naših 
ljudi. Zatorej je treba iz 
ZK odločno pomesti vse, 
ki nočejo živeti samo od 
svojega dela, zakaj od te
ga je v marsičem odvis
no, ali bo reorganizacija 
ZK uspela. Pri tem pa ne 
sme iti za ceneno dema
gogijo in primitivizem v

Konec na 3. strani

Prihodnost gradimo
na samoupravni osnovi!

Predstavljamo vam nove kumuniste
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{takšen mu, ia- 
tik komunista Občni zbori sindikata ŽITA

Glede na navodila sindikalnih forumov so se tudi v 
Žitu že zgodaj začeli občni zbori sindikalnih podružnic. 
Nekateri so bili že izvedeni, drugi pa bodo na programu 
še v teku januarja. Priložnost nam je bila za zdaj obi
skati nekaj od teh zborov, na katerih smo nabrali razne 
značilnosti, zlasti pa to, v koliko se člani sindikata za
nimajo za dejavnost svojih organizacij, sodelujejo pri 
tem in stremijo za izboljšanjem dosedanjega dela. Temu 
primerna so bila poročila, razprava in predlogi za na
daljnje delo.

Predsednik sindikata pekarne šmartinska poroča

Nadaljevanje z 2. strani

mišljenju, da je treba vse 
ljudi enako meriti in oce
njevati. Komunisti se mo
rajo boriti tudi proti bi
rokratizmu, s katerim 
skušajo nekateri prikri
vati svoje delovanje za 
hrbtom samoupravljanja. 
ZK se mora zavzemati za 
takšne družbene odnose 
in takšne oblike samo
upravnega dogovarjanja, 
da bi delovni ljudje čim
bolj neposredno soustvar
jali in sodelovali pri od
ločitvah, hkrati pa pre
vzemali tudi polno odgo
vornost za njihove učin
ke. Pri tem pa je treba 
paziti, da noben organ v 
novih okoliščinah, ki na
stajajo, ne sme vsega pri
tegovati nase. Sodobna 
vloga ZK je v tem, da 
nastaja politika prav ta
ko v Socialistični zvezi, v 
številnih samoupravnih in 
drugih telesih.

Pravilna pot ZK se je 
pokazala predvsem v tem, 
da je ZKS letos sprejela 
v svoje vrste več kot 5000 
novih članov, hkrati pa je 
imel izvršni komite tudi 
odgovoren odnos do ge
neracije, ki je nosila na 
svojih ramenih težo re
volucije in povojne gra
ditve, saj je prav IK dal 
več pobud za reševanje 
borčevskih problemov. 
Tako je nakazal izvršni 
komite, z drugimi bese
dami, da morajo biti ko
munisti vedno v akciji, 
vedno naj iščejo svoje de
lo v različnih oblikah druž
benega in gospodarskega 

dogajanja. Komunisti sploh 
Po VI. kongresu ne smejo 
obstati križem rok in ča
kati na navodila »od zgo- 
rai«, kot na primer verni
ki, ki čakajo na vesoljni 
dan, ko bo vse natančno 
Porazdeljeno, češ naj gre
do eni desno in drugi levo.

Podroben akcijski pro
gram ZK, določen za dalj
šo obdobje bi lahko celo 
oviral ne le pobude ko
munistov, temveč tudi ce
loten razvoj, v katerem se 
Pojavljajo mnogi samo- 
si°jni dejavniki našega 
družbenega življenja.

Zato CK ZKS pričakuje 
°d članov ZK, da bodo 
uktivno sodelovali pri ra
zličnih političnih pobudah 

na podlagi idejno po
etične usmeritve doprina- 
sa}i svoj delež k nadalj- 
uiem razvoju našega dru
žbenega in gospodarskega 
življenja.

• SINDIKALNA 
PODRUŽNICA 
DE UPRAVA

Občni zbor te podružnice 
je bil 13. novembra v seini 
dvorani uprave. Udeležilo 
se ga je 58 članic in članov. 
Poročilo o delu odbora je 
podal predsednik tov. Klop
čič, ki pa je nato podal tu
di poročili blagajniškega 
poslovanja in nadzornega 
odbora, ker na občnem zbo
ru ni bilo, iz nepojasnjenih 
razlogov, nobenega od za 
to odgovornih odbornikov!?

Po poročilu se je razplet
la krajša razprava, v kate
ri je bila izrečena na račun 
odbora kritika zaradi ne
smotrnega porabljanja fi
nančnih sredstev in zaradi 
tega, ker podružnica ni skli
cala nobenih sestankov, če
prav bi se morali na njih 
pogovoriti o najaktualnej
ših vprašanjih, kot je izo
braževanje delavcev, anali
tično ocenjevanje delovnih 
mest in podobno.

Povsem umestna je pri
pomba, da bi morala v ko
lektivu uprave vladati več
ja enotnost, sploh tedaj, ka
dar gre za pomembnejše 
akcije. Ce se organizirajo 
kakšne prireditve, jih je 
treba pripraviti bliže doma, 
tam, kjer se jih lahko ude
leži večina zaposlenih, saj 
je na upravi veliko žena, ki 
si daljših izletov zaradi do
mačih opravil ne morejo 
privoščiti. Tako ostanejo 
prikrajšane.

Prav tako temeljito je bi
lo priporočilo, naj bi okre
pili disciplino, ki ni na naj
boljši ravni. Pojavljajo se 
primeri posameznikov ali 
posameznic, ki menijo, da 
ni nujno, da so tako disci
plinirani, kot ostali. Zamu
janje pri prihodu na delo 
ali predčasno odhajanje je 
pri nekaterih kar običajen 
pojav. (To se je pokazalo 
tudi na občnem zboru, ko 
nekatere tovarišice niso

mogle vzdržati na občnem 
zboru do konca, ampak so 
odšle že prej.)

Predsednik koordinacij
skega odbora sindikata 
kombinata tov. Tomažin je 
ugotovil, da so bila poro
čila skromna in je izrazil 
upanje, da bo ta sindikalna 
organizacija, oziroma njen 
novi odbor, v prihodnje več 
delala. Poudaril je tudi po
trebo po pospešenem sode
lovanju vseh članov, v od
bor pa naj bi izvolili takš
ne ljudi, ki bodo lahko žrt
vovali tudi nekaj prostega 
časa za delo v sindikatu.

Bodoči odbor naj bi orga
niziral razna predavanja, 
utrjeval disciplino in po
kazal zgled ostalim delov
nim enotam, ki delujejo na 
bližnjem območju uprave.

Ob koncu so izvolili 13- 
čalnski izvršni odbor, ki ga 
bo vodil tov. Jamnik, in 3- 
članski nadzorni odbor. Kot 
delegata za konferenco MO 
sindikata živilske industrije 
so izvolili tov. Slovenca in

Petroviča, kot člane konfe
rence sindikata kombinata 
pa tov. Jamnika, Majerja, 
Martinčiča in Griinfeldovo.

• DE PEKARNA ŠMAR
TINSKA CESTA

Ta podružnica je organi
zirala svoj občni zbor 16. 
novembra v prostorih do
ma Maksa Perca. Udeleži
lo se ga je 60 članov. Spr
va je sicer kazalo, da bo 
udeležba dokaj skromna, 
vendar se je končno le 
zbralo zadostno število lju
di za sklepčnost.

Predsednik tov. Rigler je 
podal zelo izčrpno in ob
širno poročilo, v katerem se 
je najprej dotaknil medna
rodnega političnega položa
ja, nato pa nanizal vrsto 
problemov, ki tarejo to de
lovno enoto. Nakazal je, kaj 
naj bi sindikalni odbor v 
prihodnje še storil, da bi iz
boljšali nadaljnje delo, in 
kako naj bi sodelovali pri 
tem vsi člani kolektiva.

Razprava je bila dokaj 
razgibana, člani pa so se v 
njej dotaknili problema 
kvalitete dela in kvalitete 
izdelkov, zakaj od tega bo 
v prihodnje zlasti odvisna 
prodaja. Mnenja so bili, da 
morajo pri izboljšanju teh
noloških postopkov sodelo
vati vsi, prav tako tudi teh
nologi, ki so za to odgovor
ni. Odločno so postavili za
htevo, naj bi imeli več de
lovnih sestankov, na kate
rih naj bi se pogovarjali o 
izboljšavi dela in kjer naj 
bi iznašali svoje predloge 
tudi neposredni proizvajal
ci. Takšna razprava je po
kazala pozitivno težnjo 
vseh, da bi začeli kar naj
bolj enoten boj za izboljša
nje kvalitete zlasti kruha, 
s čimer bi si lahko prido
bili širši krog kupcev. Spri
čo tako podanih poročil in 
konkretne razprave lahko 
ocenimo ta občni zbor kot 
enega doslej najboljših. Že
lja je le, da bi vse pred
loge, ki so jih sprejeli, za
čeli tudi uresničevati.

Omeniti je vredno tudi 
primerno gospodarjenje sin
dikata s finančnimi sred
stvi. Na račun raznih akcij, 
ki jih je organiziral sindi
kat, so razen dotacij in čla

narine zbrali toliko sred
stev, da so prihranili za na
prej kar lepo vsoto.

Na zboru pa smo pogre
šali tudi drugi del kolekti
va, šoferje. Od teh je bil 
na zboru navzoč le en sam, 
pa čeprav bi morali tudi 
šoferji dati svoj delež k si
cer zelo dobri razpravi.

Tov. Sever in tov. Toma
žin kot gosta sta ocenila 
zbor kot prelomnico v delu 
te delovne enote in prav ta
ko priporočala, naj se ko
lektiv usmeri v nove napo
re za kvalitetnejšo proiz
vodnjo in izdelke.

Udeleženci so izvolili 13- 
članski izvršni odbor, 5- 
članski nadzorni odbor, de
legata za MO živilske indu
strije tov. Kunšiča ter čla
ne sindikalne konference 
kombinata tov. Kavčiča, Ri
gler j evo in Ritmaniča.

• SINDIKALNA PODRUŽNI
CA DE TRGOVINA IN PE
KARNA SAMOVA:

Člani in članice sindikalne 
podružnice obeh delovnih 
enot so se zbrali na svojem 
občnem zboru 9. novembra v 
dvorani Doma Maksa Perca. 
Navzočih je bilo 77 od 115. 
Predsednik tov. Tomo Vukelič 
je odprl občni zbor, nakar je 
po izvolitvi organov konfe
rence podal poročilo o de
javnosti kombinata nasploh. 
Za njim pa je podal poročilo 
o sindikalnem delovanju DE 
pekarne tov. Suc, pri čemer 
je samokritično ugotovil, da 
se pojavlja v kolektivu pre
pogosto izostajanje z dela, 
deloma zaradi nedisciplinira
nosti posameznikov, deloma 
pa zaradi prepogostih obo
lenj delavcev.

Nadalje je govoril o pro
blemu ukinitve nočnega dela 
in je želel pojasnilo od na
vzočega predsednika MO ži
vilske in tobačne industrije 
ter kmetijstva tov. Pajniča. Le
ta je pojasnil, da delo ob tej 
problematiki intenzivno na
preduje ter je pričakovati 
ugodne rešitve glede ukinitve 
nočnega dela v pekarstvu.

Navzoči so nadalje razpra
vljali o skrajašnem delovnem 
času, pri čemer so ugotav
ljali, da bi bilo to v pekar
stvu teže izvesti kot v drugih 

Konec na 4. strani

Člani sindikata pekarne šmartinska poslušajo poročilo
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dejavnostih kombinata. Vse
kakor pa si tudi oni želijo, da 
bi imeli en dan v tednu prost, 
četudi ne bi to mogle biti so
bote. Takšen problem nastaja 
seveda tudi v trgovini.

Tov. Pajnič je nato pozdra
vil občni zbor in ugotovil, da 
so bila poročila zelo dobro 
sestavljena, kar kaže na do
ločeno uspešno dejavnost sin
dikalne organizacije. To se 
odraža tudi pri dobrem raz
voju celotnega kombinata. 
Poudaril je, naj bo sindikat 
v podjetju močna politična si
la, ki mora usmerjati samo
upravno dejavnost.

V nadaljnji razpravi so ugo
tovili, da bi bili na boljšem 
tudi kupci, če bi bilo nočno 
delo ukinjeno, zakaj dobiva
li bi svež kruh, ker ga ne bi 
pekli več pred polnočjo.

Zastopnik uprave tov. Puš 
je poudaril, da je sindikalna 
podružnica obeh DE odigra
la v minulem obdobju po
membno vlogo v celovitem 
razvoju kombinata. Dejal je, 
da je prav, ker so bile v po
ročilih nakazane pozitivne in 
tudi negativne strani dela, za
kaj to je prava samokritičnost, 
pri čemer je pričakovati, da 
bodo ljudje slabosti v pri
hodnje sami odstranjevali. 
Nadalje je govoril o potrebi 
izobraževanja in je opozoril, 
da bodo v zimskem času or
ganizirani seminarji, ki naj bi 
pomagali delavcem pri po
trebnem izobraževanju.

Po zaključeni razpravi so iz
volili nov izvršni odbor po
družnice pod vodstvom Lud
vika Horvata, nadzorni od
bor, delegata za mestno kon
ferenco MO živilske stroke 
tov. Tomažina ter člane sindi
kalne konference Žita tov. 
Tomažina, Suca in Horvata.

• SINDIKALNA PODRUŽNI
CA DE LJUBLJANSKO
PODROČJE:

Ljubljansko področje je 
imelo svoj občni zbor 23. no
vembra v gostilni »Kovač« v 
Tomačevem. Udeležba je bila 
zelo številna, 72,članov od 95. 
Po uvodnih formalnostih je 
podal poročilo o delu podru
žnice predsednik tov. Alojz 
Ščap, ki je poudaril, da so 
bili sicer problemi, ki so se 
pojavili ob uvedbi novega 
načina dela po dograditvi no

vega mlina, vendar so vse te
žave uspešno prebrodili. De
lavci se zavedajo, da je od 
njihovega dela odvisen uspeh 
celotnega kolektiva DE in tu
di Žita. Zato večkrat delajo 
dnevno tudi več kot 8, celo 
po 16 ur, kadar to nakaže 
potreba.

Kljub veliki zaposlenosti je 
sindikalna organizacija skrbe
la za družabnost med delav
ci, za njihov standard, vsi pa 
so se trudili, da bi bil ko
lektiv čimbolj enoten, kar jim 
je tudi uspelo. V DE ni bilo 
nesporazumov, treba pa bo 
tudi nove delavce, ki priha

jajo, vključevati v enotno mi
selnost kolektiva.

Predsednik sveta DE tov. 
Perc je za tem podal obširno 
poročilo o delu DE, pri kate
rem so se pokazali veliki de
lovni in finančni učinki. K te
mu je pripomogel celotni ko
lektiv in kaže, da bo letošnji 
načrt presežen.

Značilno, da so bili delav
ci ob teh izčrpnih poročilih 
kar zadovoljni in se nihče ni 
oglasil k razpravi. To je po 
eni strani pozitivno kot ocena 
dela sindikalnega odbora — 
ki je, mimogrede rečeno, tu
di s finančnimi sredstvi upra
vljal zelo gospodarno — ter 
prav tako sveta DE ob njego
vem prizadevanju, na drugi 
strani pa je občutiti negativ
no plat, da delavci niso na
vajeni na takšnih zborih spre
govoriti o problemih, ki jih 
bržkone vseeno še tu in tam 
tarejo.

Zbor je pozdravil tov. To
mažin, ki je ugotovil dobro 
dejavnost te sindikalne po
družnice, opozoril pa je, da 
bo treba v prihodnje še raz
pravljati o raznih aktih v ok
viru kombinata.

Tov. Jerman je pozdravil 
zborovalce v imenu glavnega 
direktorja in v svojem imenu 
ter zaželel, da bi ta delovna 
enota na strokovnem in sin
dikalnem področju še naprej 
uspešno delovala.

Izvolili so 9-članski izvršni 
odbor s predsednikom Dore- 
tom Gradom in nadzorni od
bor, za MO živilske stroke 
Lojzeta Sčapa, za konferenco 
sindikata Žito pa Doreta Gra
da in Franca Zemljiča.

Ob koncu je tov. Grad raz
delil darila za glavnega di
rektorja, direktorju DE, dose
danjemu predsedniku Ščapu

i ndosedanji blagajničarki Po
gačarjevi.

Po končanem občnem zbo
ru je tov. Grad še govoril o 
pomenu Dneva republike in 
25-lefnice AVNOJ, s čimer so 
navzoči proslavili ta naš naj
večji praznik.

• SINDIKALNA PODRUŽ
NICA DE PEKATETE:

Občni zbor te sindikalne 
podružnice je bil 28. no
vembra, udeležba pa je bi
la bolj šibka — 36 od 63 
članic in članov. Na občnem 
zboru sta bila navzoča tudi 
glavni direktor in tov. Slo
venc.

Po izvolitvi organov obč
nega zbora je tajnik odbora 
tov. Dolenc podala poročilo 
o dvoletnem delu, kjer so 
bili nakazani uspehi in ne
uspehi kolektiva, pri čemer 
je zlasti poudarila, da je ta 
enota v zadnjem času do
segla velik delovni in fi
nančni uspeh, ker je konč
no le postala finančno ak
tivna.

Ker se od navzočih ni 
nihče javil k razpravi, je 
glavni direktor nakazal tele 
misli: Menim, da imate tu
di vi svoje probleme, če
prav se nihče ni javil k ra
zpravi. Tu je mesto, da bi 
povedali vse svoje težave in 
tudi nepravilnosti, ki jih 
opazite v vaši DE. V nekaj 
letih ste dosegli velike 
uspehe in ste iz prejšnje pa- 
sive prešli v aktivo. To je 
zasluga vas vseh in pre
pričan sem, da boste tudi 
naprej tako dobro gospo
darili. Dobili boste tudi no
ve stroje, ker so stari že 
izrabljeni in je z njimi tež
ko dobro in kvalitetno pro
izvajati.

Tov. Slovenc je nato na
nizal najvažnejše sklepe VI. 
kongresa sindikatov Jugo
slavije in opozoril na njiho
vo uresničevanje v vseh sin
dikalnih organizacijah.

Za tem so izvolili 7-član- 
ski izvršni odbor s pred
sednikom tov. Dragom Li
picerjem, ter nadzorni od
bor, za delegata za MO ži
vilske stroke Ljubljana tov. 
Lipicerja, kot člana konfe
rence sindikata kombinata 
pa tov. Lipicerja in Zaj
čevo.

# SINDIKALNA PODRU
ŽNICA DE DOMŽALE:

V sindikalni dvorani na 
Viru so opravili svojo sin
dikalno dolžnost z občnim 
zborom člani podružnice DE 
Domžale, ki jih je bilo na
vzočih 51 od skupaj 59. 
Zbora sta se udeležila tudi 
tov. Mihelič in Tomažin.

Po izvolitvi delovnega 
predsedstva je predsednik 
odbora tov. Ivan Ručigaj, ki 
je podal poročilo in v njem 
nakazal, kako je bil izpol
njen dosedanji program ra
zvoja kombinata in kaj se 
predvideva v prihodnje. 
Nato se je dotaknil kon
gresa zveze sindikatov Ju
goslavije in njegovega po
mena za nadaljnji razvoj 
gospodarstva s posebnim 
poudarkom na delavskem 
samoupravljanju. V nada
ljevanju je ugotovil, da je

delovna enota v minulem 
obdobju dobro gospodarila, 
čeprav se je v zadnjem ob
dobju pojavil velik zastoj 
pri prodaji mlevskih izdel
kov na tržišču. Vzrok je 
delno v krizi na Čehoslo- 
vaškem, delno pa zaradi ne
lojalne konkurence na tr
žišču, kot tudi zaradi tega, 
ker v določene pekarne Žita 
oddaja svoje izdelke le novi 
mlin.

Sicer pa so bili člani sin
dikata precej razgibani. 
Obiskovali so razne semi
narje v Domžalah, uspešno 
opravili tečaje za proizva
jalce in vodje izmen, 24 
članov kolektiva pa je so
delovalo pri dveh krvoda
jalskih akcijah v letu 1967 
in 1968. Sindikalni odbor je 
organiziral dve ekskurziji, 
prvo v Novo mesto, Metliko 
in Črnomelj, drugo pa v

Kumrovec. Skratka dejav
nost te sindikalne podruž
nice je bila dokaj razgi
bana.

V razpravi je sodelovalo 
več članov kolektiva, ki so 
se zanimali, zakaj je bilo 
odvzeto DE Domžale skoraj 
vse tržišče, kako poslujeta 
obrata v Bistri in Logatcu, 
kako bo z osebnimi dohod
ki, če bo delovni čas skraj
šan, na kar sta dala ustrez
na pojasnila tov. Mihelič in 
Tomažin. Izrečena je bila 
tudi graja na račun osred
njega odbora sindikata 
kombinata, češ da je imel 
le dve seji, nato pa so iz
vedli volitve. Izvolili so 5- 
članski izvršni odbor in 
nadzorni odbor, kot člana 
konference sindikata kom
binata pa tov. Franci Hri
bar in Ivan Vrenjak.

Ob koncu je tov. Mihelič 
v imenu uprave kombinata 
izrazil priznanje dosedanje
mu sindikalnemu odboru za 
njegovo delo ter zaželel 
mnogo uspehov v prihodnje.

Kaže, da bo nočno 
delo ukinjeno

V prejšnji številki našega 
glasila smo obširno poročali o 
predlogih za ukinitev nočne
ga dela v pekarstvu, sedaj pa 
postajajo zadeve že precej 
bolj zrele, zakaj vse kaže, da 
se bližamo dokončni uresni
čitvi glede ukinitve nočnega 
dela pekov ne samo v Lju
bljani, temveč tudi v Slove
niji.

Pobudo za to akcijo je dal 
vsekakor Mestni odbor sindi
kata kmetijstva živilske in to
bačne industrije, ki je anga
žiral strokovnjake pri Žitu, da 
bi pripravili potrebne analize, 
ki naj bi prikazale potrebnost 
ukinitve nočnega dela pekov 
in predlagale najustreznejšo 
rešitev. V zvezi s tem je pod
odbor za živilsko in tobačno 
industrijo ter trgovino sklical 
ustrezne sestanke in predlagal 
družbeni dogovor med priza
detimi partnerji, naj bi se 
sporazumeli, kako naj bi ure
dili nočno delo pekov v pri
hodnje, oziroma, kako naj bi 
se nočnega dela v pekarstvu 
dokončno izognili.

Vpliv Mestnega odbora sin
dikata kmetijstva, živilske in 
tobačne industrije je že ro
dil določene uspehe, zakaj 
kombinat Žito in pekarna 
Center sta se po prvotnih raz- 
križljih vendarle sporazumela 
za skupno akcijo, ki naj bi 
pripomogla k uresničitvi te 
zamisli. Tako delavci ene kol 
druge delovne organizacije so 
pri tem že dolgo obdobje 
prizadeti, čeprav je Jugosla
vija podpisnica mednarodne 
konvencije o ukinitvi nočnega 
dela delavcev že izpred dru
ge svetovne vojne.

Odveč je ponovno razpra
vljali o razlogih, ki terjajo o 
tem dokončno rešitev, saj je 
bilo glede tega razlitega že 
dovolj črnila. Povemo pa naj, 
da je dokončno, vsaj v Ljub
ljani, le prišel do izraza druž
beni dogovor in da ni bilo 
treba posegati po pomoči ob
lastvenih organov. Predlog o 
tem družbenem dogovoru je 
dokončno le izzvenel poziti

vno v obeh ljubljanskih vo
dilnih podjetjih, pri Žitu in 
Centru, ki se zavzemata za 
ukinitev nočnega dela pekov.

Na seji republiškega pred
sedstva sindikata kmetijstva, 
živilske in tobačne industrije 
je bil ta družbeni dogovor 
obeh ljubljanskih podjetij, 
spodbujen s strani MO sindi
kata kmetijstva, živilske in to
bačne industrije sprejet zelo 
pozitivno, vendar so udele
ženci seje zelo realistično 
presodili, da bo treba v zve
zi s lem problemom prebresti 
kar precej težav. Spričo tega 
si bo treba v vsej naši repu
bliki prizadevali, da bodo po
djetja te stroke in seveda tu
di prizadeti delavci — peki, 
enotno in disciplinirano pod
prli prizadevanja, da bi de
lovni čas pekov premaknili na 
jutranje in dnevne ure in spo- 
redno premagovali težave, $ 
katerimi naj bi se morali spo
pasti, zlasti, da se ne bi pre
skrba prebivalstva s kruhom 
poslabšala, temveč izboljšala, 
in da bi nelojalna konkurenca 
ne ovirala raznih akcij, v 
kateri bodo morali na vsakem 
območju upoštevati razmere 
in zmogljivosti pekarn.

Kot je dala s tem družbe
nim dogovorom zgled Ljub
ljana, naj bi ga sprejele vse 
delovne organizacije te stro
ke v Sloveniji, zakaj to je na
čin za rešitev problemov vseh 
njihovih delavcev glede ure
janja problemov ob ukinitvi 
nočnega dela.

Seja predsedstva republi
škega sindikata te veje deja
vnosti se je zavzela tudi za 
to, naj bi urediil te probleme 
v teku treh mesecev, in da 
bi družbeni in zasebni sektor 
pri tem sodelovala složno ter 
s tem pripomogla k dosled
nemu izvajanju družbenih do
govorov. Pomagala pa naj bi 
pri tem tudi Gospodarska 
zbornica SRS in z nio vred 
občinske skupščine, ki naj bi 
predpisovale odloke o enot
nem obratovalnem času pe
karn.



Nova prodajalna 
na Jesenicah

delovna enota gorenjsko kombinata žito je na
JESENICAH ODPRLA NOVO PRODAJALNO SVOJIH IZDELKOV 
IN HKRATI PRIKUPEN LOKAL ZA SLAŠČIČARNO — LOKAL 

JE ODPRL PREDSEDNIK SKUPŠČINE OBČINE JESENICE 
TOVARIŠ FRANCE ŽVAN

Direktor DE Gorenjska, tov. Pintar govori

Petek, 13. decembra, je bil 
za kombinat spet slovesen 
dan, zakaj DE Gorenjska je 
slavila novo delovno zmago z 
odprtjem nove prodajalne in 
slaščičarne v središču Jesenic, 
na Titovi cesti. Slovesnost je 
bila sicer skromna, vendar se 
Je je udeležilo precej gostov, 
Wsd njimi predsednik skup
ščine občine Jesenice tovariš 
France ŽVAN, načelnik oddel
ka za gospodarstvo občine, 
sekretar ObK ZKS Jesenice to
variš Pavel LOTRIČ, sekretar 
ObK ZMS tov. Koprivc, direk
tor trgovskega podjetja Rož- 
oa tov. Karel FRANČEŠKIN, di-

Predsednik občine 
si ogleduje prostore

rektor trgovskega podjetja 
^aria, predsednik DS podje- 
ia Delikatesa tov. Stane ZU- 

r*IC ter nekateri zastopniki 
ombinata Žito, na čelu z 

9javnim direktorjem Francem
puterlom.

Vse goste je najprej po
zdravil direktor DE Gorenjska 
'ov. Anton PINTAR, ki je v 
svojem govoru poudaril po- 
fnen odprtja te poslovalnice 
ln na koncu zaprosil predsed

nika skupščine občine Jese
nice tov. Zvana, naj simbolič
no odpre novi lokal. Tovariš 
Pintar je nagovoril navzoče 
takole:

TOVARIŠICE in tovariši, 
dragi gostje!

Dovolite, da v imenu ko
lektiva Živilskega kombi
nata »Žito« Ljubljana, De
lovne enote .Gorenjska, po
zdravim navzoče, posebno 
predsednika Skupščine ob
čine Jesenice tov. Žvana, 
predstavnike družbenopoli
tičnih organizacij, občine 
Jesenice, poslovne partner
je, predstavnike kombina
ta in ostale.

Današnji dogodek, to je 
odpiranje nove sodobne 
specializirane trgovine na 
Jesenicah je zopet en ko
rak dalje h graditvi kom
binata in sovpada k praz
novanju 10-letnice obstoja 
in dograditve »Žita«. Želel 
bi na kratko orisati razvoj, 
predvsem naše delovne 
enote v okviru Kombinata. 
Do leta 1958 je v Sloveniji 
poslovala vrsta drobnih ži
tnih predelovalnih in spe
cializiranih žitnih trgovskih 
podjetij. S prehajanjem iz 
distributivnega sistema na 
normalno trgovanje je med 
temi podjetji prihajalo do 
nenormalnih in ekonomsko 
popolnoma nemogočih po
segov, kar je določena po
djetja privedlo do kaj šib
kega finančnega stanja. 
Kolektivi treh predeloval
nih podjetij, — Mlinske in
dustrije Domžale, Mlinske
ga podjetja Ljubljana in 
Mlinskega pod j et j a Lesce 
ter trgovskih podjetij Zito- 
Moka Ljubljana in Klasja 
Kranj so uvideli svojo per
spektivo v združevanju 
proizvodnje in sredstev, ter 
tako ustanovili podjetje 
»Žito«, kot temelj bodoče
mu kombinatu. 10-letni 
program je predvideval 
koncentracijo celotne mlin
ske industrije, organizacijo 
skladiščne službe na naj
primernejših lokacijah • 
leta 1959 je bilo zgrajeno

skladišče v Lescah, — kon
centracijo in modernizacijo 
proizvodnje testenin, ter 
rekonstrukcijo, oziroma 
graditev modernih zmoglji
vosti za pekarsko proizvod
njo. Danes lahko ugotav
ljamo, da je prvi 10-letni 
načrt v celoti izpolnjen. Še 
več!

V okviru programa raz
voja in z močnim sodelo
vanjem občine Jesenice in 
Radovljica je bila v okviru 
Gorenjske delovne enote 
leta 1966 zgrajena v Lescah 
moderna pekarna, ki je s 
svojo zmogljivostjo sposo
bna popolnoma pokriti po
trebe po kruhu in pecivu 
obeh gornjesavskih občin, 
vključno ob sezonskih ko
nicah. Dodatno pa uvaja v 
proizvodni program še ce
lo proizvodnjo mehkih ko
lačev za širše tržišče. Zato 
je bila na Jesenicah na no
vo urejena slaščičarska de
lavnica, ki z vsemi slašči
čarskimi izdelki pokrije ce
lotne potrebe ožjega in šir
šega jeseniškega tržišča. Ta 
trgovina je dejansko zgra
jena izven omenjenega pro
grama, narekovale pa so jo 
lokalne potrebe. Mislim, da 
že sama lokacija zahteva 
tovrstno prodajalno in bo 
koristila predvsem mladini 
Jesenic in okolice. V tej 
prodajalni naj bi bila jese
niškemu odjemalcu vedno 
na razpolago celotna izbi
ra izdelkov pekarne Lesce 
in slaščičarne Jesenice, kot 
dodatno pa ostali slaščičar
ski proizvodi, nekaj delika
tesnega blaga in pijače.

Kombinat »Žito« sicer ni
ma interesa širiti lastno 
prodajno mrežo, ker želi 
dalje razvijati proizvodnjo 
na širšem področju in v 
sorodne dejavnosti, vendar 
pa je na določenih lokaci
jah in predvsem večjih od
jemnih središčih lastna 
mreža nujna zaradi nepo
srednega stika s kupci, ki 
naj bi bili usmerjevalci na
še proizvodnje.

Na kraju bi se zahvalil 
predstavnikom Skupščine 
občine Jesenice in predsta
vnikom Stanovanjskega po
djetja, ki so z razumeva
njem nudili premostitvena 
sredstva in s tem omogočili

Tako prikupen je kolektiv nove prodajalne

odpiranje te trgovine. Dalje 
bi se zahvalil projektantom 
in izvajalcem del, predvsem 
»Gradisu«, enoti na Jeseni
cah.

Prosim predsednika Sku
pščine občine Jesenice to
variša Zvana, da prodajal
no odpre in izroči svojemu 
namenu.

Po uvodnih besedah tova
riša Pintarja je predsednik to
variš Zvan opravil slovesni akt 
odprtja s tem, da je prerezal 
trobarvni trak sredi lokala, ob

meren in dober odnos, da ne 
bi prišlo do pritožb, kot se je 
to že zgodilo v drugih po
dobnih lokalih. Pri odnosu do 
gostov pa mislim tudi na to, 
naj bi osebje vplivalo na so
lidno vedenje gostov v loka
lu ter na njihov dostojen od
nos do lokala in inventarja.

Naša občina je že poprej 
našla obojestransko lojalno 
povezavo z Žitom pri gradnji 
nove pekarne na Lescah. Pri 
tem je šlo celo za širše sode
lovanje med Žitom ter obči

Prvi gostje so poizkusili dobrote v novem lokalu

tej priložnosti pa je izrazil 
svoje mnenje in zadovoljstvo 
takole:

»Odprtje nove trgovine Ži
ta je za Jesenice zelo korist
no, sploh ker bo ta lokal slu
žil za uporabo vsem obča
nom, zlasti pa mladini. Tako 
je sedaj storjen nov korak k 
zbližanju s kupci. Menim, da 
bo precej odgovorno vlogo 
odigralo strežno osebje s tem, 
da bo imelo do gostov pri

nama Radovljica in Jesenice. 
V naprej pa bi, glede na na
šo ekonomsko osnovo in ne
normalni sestav zaposlenosti, 
želeli sodelovati pri nadalj
njih razvojnih stopnjah kom
binata Žito s tem, da bi zgra
dili enega izmed bodočih 
proizvodnih obratov Žita tudi 
na Jesenicah. Pri tem naj po
udarim, da naša občina ra
čuna, pri zagotavljanju osnov-

Konec na 6. strani

Sledil je svečani akt — predsednik lov. Zvan je pretrgal vrvico
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Nova prodajalna 
na Jesenicah

Nadaljevanje s 5. strani 
nih pogojev, s sodelovanjem 
tako, da bi prispevala del fi
nančnih sredstev za takšno 
gradnjo.

Ob koncu naj zaželim ko
lektivu, posebej še strežnemu 
osebju kar največ uspeha pri 
nadaljnjem delu.«

Po uradni slovesnosti so se 
prvi gostje posedli okrog lič
no izdelanih mizic in preiz
kusili različne dobrote, ki bo
do v tem lokalu na razpola
go vsem, starim in mladim. 
Prikupne strežnice so hitele 
ustreči vsakomur in s tem po
kazati, da so dobro priprav
ljene na svoje bodoče nalo
ge.

LEPO UREJENI PROSTORI

Ogledali smo si vse pro
store, ki sodijo k novo odprti 
prodajalni in slaščičarni. Lo
kal je še dokaj prostoren in 
je razdeljen v prodajni del s 
pultom za prodajo, drugi del 
pa ima pult za bife ter tri
najst miz z dvanajstimi stoli. 
Ves ta prostor je opremljen 
najsodobneje, odlično razsvet
ljen in zelo privlačen. Poleg 
lokala za goste imajo še maj
hno kuhinjo, posebno skla
dišče za kruh in pecivo, po
sebno pa za pijače in druge 
stvari. Urejene so tudi sanita
rije za goste, posebej pa za 
strežno osebje, ki ima tudi 
svojo garderobo.

Prostori imajo hladilne na
prave, stroje za koktajle, za 
stepanje smetane, za mešanje 
sadnih sokov, ekspres aparat 
za kavo in stroj za pomivanje 
kozarcev, v lokalu pa je tudi 
juke boks, ki bo služil za raz
vedrilo zlasti mladini, ki ji je 
ta lokal v prvi vrsti namenjen.

BOGATA IZBIRA

Prodajalna bo imela na raz
polago za kupce 40 vrst kru
ha in peciva, vse vrste sla
ščic, brezalkoholne in alko
holne pijače, čaj, kavo, ka- 
kao in mleko. Goste bodo la

hko postregli tudi s toplimi 
malicami, kot s hrenovkami in 
ocvrtimi jajci, pa z obloženi
mi kruhi, pudingi in podob
nim. Na razpolago bodo tudi 
delikatesne stvari, kot so ju
he, konserve in podobno.

Posebej pa je omembe 
vredno, da bo v prodajalni 
zagotovljena vsakodnevna 
prodaja vseh vrst kruha ves 
dan in ga ne bo nikdar zmanj
kalo.

Ob koncu smo izkoristili pri
ložnost in se pogovorili še s 
poslovodkinjo slaščičarske de
lavnice, tov. Cvetko ČOPO
VO, ki je dejala:

»Sedaj smo zadostili dol
goletnim potrebam občanov 
Jesenic po sodobnem in lepo 
urejenem lokalu. Vsa leta po 
vojni se la želja Jeseničanom 
ni izpolnila, uresničila se je 
šele sedaj v okviru kombina
ta Žito. Zato smo vse zado
voljne in bomo skušale ugled 
podjetja s primerno strežbo 
gostom povsem opravičiti.«

Spodbudne besede, še po
sebej, ker je lokal res repre
zentančen in bo bržkone pri
vabljal iz dneva v dan šte
vilne goste in kupce. Zatorej 
je ta uspeh DE Gorenjska to
liko bolj pomemben.

Proslavili smo 
dvajsetletnico

Dan republike, 29. november, je bil hladen, a suh jesenski 
dan. Popoldne smo se zbrali v romantičnem gradu Otočec 
sredi Krke — v biseru vseh gradov na Dolenjskem. V lepo 
okrašeni viteški dvorani gradu smo člani DE Pekarna Novo 
mesto svečano proslavili 20-letnico obstoja podjetja oziroma 
naše delovne enote in 10 letnico kombinata Žito.

Kot je športnikom pred nastopom potrebno ogrevanje, ta
ko gostinski delavci vedo, da je treba tudi ob svečanih pri
ložnostih čimprej ustvariti prijetno počutje; zato so nas pred 
vhodom pričakali z aperitivom in vsakemu pripeli rdeč na
gelj. Učinek je bil takoj viden na veselih obrazih vseh pri
sotnih.

Po napovedanem času za 
pričetek je predsednik DS to
variš Anton Vovk začel sve
čano proslavo in se vsem na
vzočim zahvalil za odziv na 
vabilo ter želel, da se vsi po
čutimo kot prijatelji, kot do
mačini. Pozdravil je podpred
sednika Skupščine občine No
vo mesto tov. Avgusta Avbar- 
ja, načelnika za gospodarstvo 
tov. Marjana Simiča, glavne
ga direktorja kombinata Žito 
tov. Franca Puferla, tehnične
ga direktorja tov. Marjana 
Jermana, vodjo informativne 
službe tov. Janeza Slovenca, 
tehnologa inž. Boruta Čibeja,

direktorje in poslovodje no
vomeških in ostalih trgovskih 
podjetij, prosvetne delavke 
osnovne šole Šmihel pri No
vem mestu, vse ostale goste, 
nekdanje sodelavce — upo
kojence in nas člane kolek
tiva.

Tov. Ernest Peklar, direktor 
DE pekarna je v kratkem, a 
jedrnatem sestavku predočil 
delo in razvoj podjetja, teža
ve in uspehe v obdobju dvaj
setih let. Na koncu pa smo z 
enominutnim molkom poča
stili spomin na ustanovitelja 
in dolgoletnega upravnika 
podjetja, pokojnega tov. Sta-

Nuni' mA

Takšna je podoba lokala slaščičarne s pultom bifeja

Direktor DE pekarna Novo mesto govori

•f - -

nefa Vovka in pokojno sode
lavko, upokojenko tov. Kar
lino Grašič. Posebna delega
cija pa je položila na grobo
va omenjenih venec in cve
tje s posvetilom.

Štrbenc, Anton Vovk in Tone 
Zupančič. Tov. Rudolf Jakelj, 
ki je pri podjetju vse od usta
novitve, pa je poleg prizna
nja in ure prejel še lično pi
salno garnituro.

Pionirji izročajo cvetje predsedniku SDE Vovku

Učenci osnovne šole Šmihel nastopajo

Učenci osnovne šole iz Šmi
hela so s svojim pevskim, 
glasbenim in recitacijskim na
stopom dali poudarek slav
nostnemu vzdušju ob našem 
jubileju in istočasno ob pro
slavi 25-letnice rojstva naše 
nove Jugoslavije.

Po končani proslavi so bila 
razdeljena priznanja za nese
bično in uspešno opravljanje 
delovnih dolžnosti in sodelo
vanje z organi delavskega sa
moupravljanja delavcem, ki so 
neprekinjeno pri podjetju nad 
10 let.

Priznanje in zapestno uro 
so prejeli: Jože Blažič, Jožica 
Bohte, Alojz Božič, Silva Buk, 
Stane Cimerman, Darko Golo
bič, Ciril Gorenc, Marija Grah, 
Malka Klobčar, Adolf Mavro- 
vič, Edo Mihelič, Martin Mo
dic, Ernest Peklar, Mimi Plev
nik, Ivan Ravnikar, Tone Rems, 
Ivo Ritonja, Slavko Štih, Alojz

Priznanje in skromno de
narno nagrado pa so za svoj 
dolgoletni trud v podjetju 
prejele tovarišice in tovariši, 
ki so prekinili delovno raz
merje zaradi upokojitve Ana 
Jožef, Ivan Medved, Tončka 
Moravec, Marija Škof, Alojz 
Tavželj, Jože Tramfe in Franc 
Železnikar.

Tov. Alojz Tavželj se je v 
svojem imenu in v imenu vseh 
upokojencev zahvalil celotne
mu kolektivu za povabilo in 
darilo. Poudaril je posebno 
zadovoljstvo in prijeten ob
čutek upokojencev, da niso 
povsem pozabljeni s strani 
svojih nekdanjih sodelavcev. 
Zaželel je vsem članom, da bi 
v slogi in s skupnimi napori 
dosegali čim večje delovne 
uspehe pod boljšimi delovni
mi pogoji, kot so jih imeli sta
rejši stanovski tovariši.

Konec na 7. strani
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V SPOMIN NA 50. LETNICO SMRTI ROJAKA 
PISATELJA IVANA CANKARJA

Letos, 11. decembra, je minilo 50 lef, odkar so se Slovenci, 
kulturniki in drugi, prav tako pripadniki različnih političnih 
skupin naše domovine, v nemi žalosti zagledali v prazno. Naš 
Pajvečji pisatelj in kovar slovenske besede v prozi je ta dan 
zatisnil svoje trudne oči. Številna množica se je na zadnjem 
žalostnem sprevodu poslavljala od Ivana Cankarja, globoko 
zavzetega Slovenca in zagovornika bednih ljudi, zagovornika 
hlapca Jerneja, ki je zaman iskal svojo pravico. Tedaj so mu 
•udi pisali nekrologe vsepovsod in izražali spoštovanje, če
prav so poprej poizkušali omalovaževati njegovo izredno na
tančno in izbrušeno umetnost pisanja.

Sedaj, po petdesetih letih, se spominjamo tega velikega 
moža, ki je poleg Prešerna predstavil Slovencem največje 
Umetniške stvaritve na področju moderne pisateljske umefno- 
$fi, oziroma na področju slovenske proze nasploh. Zato pri
voščimo temu slovenskemu velikanu tudi v našem glasilu 
uekaj besed, ki jih je napisala članica kolektiva kombinata, 
Joža Šiberl.

Kakor mnogi veliki um
ski duhovi, je tudi naš 
Cankar šele po svoji smr
ti vstal v vsej svoji veliči- 
ni, saj je to usoda njemu 
sorodnih velikih mož, ki 
hodijo za večjo ali manj
šo dobo pred ljudmi svo
jega časa. Bolj, ko se od
daljujemo od njegove 
smrti, tembolj raste nje
gova podoba in tem bližji 
nam je. Danes si, bolj kot 
kdajkoli, ne moremo mi
sliti slovenstva brez Can
karja in Prešerna. Oba 
velikana našega naroda 
sta se uvrstila med naj- 
večje ustvarjalce svetov
ne literature.

Mnogo rojakov ve o 
Cankarju le to, da velja 
Za prvega slovenskega pi
satelja, da je bil »dobra 
duša« in »da je rad pil«. 
Njegovih del večina ne 
Pozna, razen morda tistih 
drobnih sestavkov, s ka
terimi so se seznanjali ali 
se seznanjajo v šoli. Tudi 
večina tako imenovanih 
boljših ljudi, ki se sicer 
večkrat pohvalijo s Can
karjem kot rojakom, hra- 
ni njegova dela le kot

PROSLAVILI SMO 
DVAJSETLETNICO

Nadaljevanje s 6. strani 
Tako se je zaključil siav- 

postni del proslave. Sledil je 
'zdafen prigrizek, ki smo ga 
Poplaknili z dobro kapljico, 
J? kmalu se je slišalo, poleg 
Z|vahnih pogovorov, tudi 
Ubrano petje. V veselo raz
položenje pa so se vmešali 
e zvoki iz inštrumentov treh 
eselih godcev.
Lepo izvedena proslava, ro- 

® otip n o okolje, slavnostno
* 'n prijetna zavest, da 

° bili vsi deležni priznanja 
■ * *,. dolgoletno delo v pod- 
- Au' vse t° je vzbudilo v nas 
•e, 1.?' da bi bili ob srebrnem 
jubdeju DE pekarna Novo me- 
3,0 sPef prisotni.

Silva Buk

okras svoje knjižnice, pa 
jih ne bere, češ da je tre
ba za razumevanje njego
vih del mnogo časa in še 
več dobre volje, ker so 
pretežka in za delovnega 
človeka, ki ima za razve
drilo le skopo odmerjen 
čas, preutrudljiva. So 
ljudje, ki se ob vsaki pri
ložnosti bahajo, da so 
osebno poznali velikega 
rojaka in vedo o njem po
vedati vse polno čenč, da 
je bil nedružaben, celo 
neolikan človek, ki je svo
jo druščino včasih nemi
lo napadal, in da mu ne 
gre tako visoka cena gle
de njegove umetniške 
vrednosti. Takšnim lju
dem pač ni bilo po volji, 
da jih je pisatelj pogosto 
razgalil pred ogledalom 
svojega odkritega pisanja 
in brezobzirno pokazal na 
njihove napake, ki so jih 
sami skrbno skrivali pod 
plaščem svoje hinavščine 
in zlaganosti. Saj namen 
Cankarjevega pisanja ni
so bile lepe besede ali pri
lizovanje! Hotel je prika
zati pravo, resnično živ
ljenje, sredi katerega je 
živel sam. Odkrito je so
vražil in napadal ljudi, ki 
so se brez srca uveljav
ljali na račun sočloveka 
in jim, da bi dosegli svo
jo moč in ugodje, ni bilo 
mar, če je zaradi njih tr
pel krivico lastni brat. Če 
pa je Cankar pri ljudeh 
zasledil kaj lepega ali do
brega, je bil prizanesljiv 
tudi do njihovih napak.

Cankar je bil bohem
ske narave. Bil je človek 
po svojem temperamen
tu, po nagnjenjih, spo
sobnostih in navadah kot 
vsi drugi ljudje. Življenje 
mu je bilo vse prej, kot s 
cvetjem posuto. Malokdo 
ve, da je resno umetniško V tej hiši na Vrhniki je bil rojen Ivan Cankar

delo pogosto težaško muč
no in naše slovstvo kaže 
dovolj primerov, da je 
marsikaterega umetnika 
strlo že prej, preden je 
okusil njegove sadove. 
Sam Cankar je zaupal ne
koč svojemu prijatelju, 
da ga pisateljsko delo po
gosto utruja do smrti in 
da ima navadno po kakš
nem končanem delu sam 
pred seboj občutek poni
žanja in sramu, češ da je 
slabo ali vsaj ne zadosti 
dobro povedal, kar je ho
tel ljudem v dušo vliti. In 
kam naj se dene umetnik 
po plodovitih urah svoje
ga dela, če nima prijetne 
domačnosti in razumeva
joče duše?

Marsikdo, ki ga kaj ti
šči in gloda pri srcu, se 
zateče v gostilno. Dovolj 
in preveč ljudi je, ki do
sti pijejo, pa niso produk
tivni ne kot umetniki in 
tudi drugače ne. Cankar 
je utrujen po napornem 
pisanju — saj sam pri
znava, da je včasih pilil 
en sam stavek po cele pol 
ure zaradi blagoglasja —, 
zagrenjen zaradi krivič
nih napadov in zasramo
vanj, sit večnih gmotnih 
skrbi, neprestane negoto
vosti obstoja, upravičeno 
zahajal v gostilne in tam 
dolgo posedal. In če bi bi
lo res, kar mu nekateri 
očitajo, češ da je samo v 
pijanosti pisal, nikoli ne 
bi njegova duša izlila iz 
sebe tako čudovitih stva
ri, kot jih je, ampak bi 
bilo njegovo literarno de
lo ena sama grda, v pija
nosti spočeta spaka. Mar 
so privrele tiste prelepe 
besede, ki jih je zapel 
svojemu rodnemu kraju, 
s katerimi začenja drugo 
poglavje Aleša iz Razora, 
iz pijanih ust? Nikakor

Ivan Cankar v najlepši moški dobi

ne! Gotovo ni noben pes
nik tako lepo opisal svo
jega rojstnega kraja, kot 
ravno Cankar: »Kraj rav
ni pod gozdom, pod tem
nim, mogočnim Raskov- 
cem sedi jata golobov; be
le peroti se leskečejo v 
soncu. Tam je Vrhnika. 
Čez bore, čez hoje, od ti
hega Krasa, od morja šu
mi burja, plane v raven, 
postane, vztrepeče, osupla 
in utolažena ob toliki le
poti. Bela kakor nevesta 
se sveti na holmu sveta 
Trojica, razgleduje se po 
sočni ravni, po tihem, 
sanjajočem močvirju do 
Žalostne gore in do Kri
ma ...« Mar ne presega 
ta spev po svoji lepoti, 
ubranosti in čudovito le

pih primerjavah najslav
nejše mojstrovine svetov
ne literature? Če bi na
pisal Cankar samo to in 
nič drugega, pa bi bilo 
dovolj, da bi nas sprele
tela sladkost ob samem 
njegovem imenu in bi 
nam bila njegova knjiga 
ob težki uri draga, tolaž- 
Ijiva prijateljica.

Joža Šiberl

Izdaja Živilski kombinat »ŽITO«, 
Ljubljana, Smartinska c. 154. Ureja 
uredniški odbor — odgovorni ured
nik Janez Slovenc. Naklada 1000 iz
vodov — Klišeji ČZP Ljudska pra
vica, Ljubljana — Tisk Železniška 

tiskarna v Ljubljani

IVAN CANKAR
SLOVENSKI VELIKAN



8 ŽITO«

Zasluženo priznanje
FILIP ŠPIK IZ SKLADIŠČA V KRANJU JE PREVOZIL S 
MIOMOM 220.00 KM BREZ GENERALNEGA POPRAVILA

Morda bi tovariša Špika ni
ti ne predstavili, če ne bi nanj 
opozoril direktor kranjske pe
karne tov. Gašperšič. No, ta
ko pa smo se srečali s Fili
pom ŠPIKOM, starim 34 let, 
ki vozi kot šofer z vsemi ka
tegorijami od A do E že 12 
let, pri Žitu pa je nekaj več 
kot 10 let. Zaposlen je v skla
dišču Kranj, doma pa je prav 
tako v Kranju.

Kamion z registrsko števil
ko LJ 311-66 vozi že od leta 
1964 in je prevozil do tedaj, 
ko smo imeli z njim razgovor, 
že 220.000 km brez general
nega popravila. Zato je pre
jel od podjetja TAM uro Dar- 
wil in diplomo »vestnega vo
znika za prevoženih 200.000 
km brez generalnega popra
vila«.

Običajno vozi na lokalnih 
progah, najdlje pa do Lo
gatca, Domžal in Ljubljane.

Opravlja drobno dostavo bla
ga v Poljansko dolino, Tržič, 
na Jezersko, ki so zelo za
htevne proge, zakaj potrebna 
je posebna pozornost pri vo
žnji in zaradi dostave blaga.

»Kako se pri vašem deiu in 
pri Žitu počutile!« smo ga 
vprašali.

— Z delom sem zadovo
ljen, prav tako v našem ko
lektivu. Le osebni dohodki so 
glede na odgovornost pri de
lu premajhni.

»Imate pri vožnji stalnega 
spremljevalca!«

— Da, imam spremljevalca, 
ki naklada in razklada blago, 
pri čemer pa mu tudi jaz po
magam.

»Se spominjate kakšnega 
posebnega doživljaja z va
ših voženj!«

— Leta 1959 v februarju 
sem vozil iz Globokega po 
znanem Brezjanskem klancu

TAM 3000. Na vrhu klanca se 
mi je odlomil kardan, izgubil 
sem zavore in prenose stroja. 
Zapeljal sem s prosto brzino 
po klancu navzdol v dolžini 
dveh kilometrov s hitrostjo 
čez 100 km na uro. Sprem
ljevalec je skočil s kamiona 
in se je laže poškodoval, jaz 
pa sem vozil, dokler se ni 
vozilo samo ustavilo. V vsej 
nesreči sem ime! srečo, da se 
nisem zaletel v dva tovor
njaka in avtobus, ko sem jih 
prehiteval. Imel sem občutek, 
da bo konec mene in voza, a 
si nisem mogel pomagati. Ne
kaj časa je peljal kamion le 
po dveh kolesih, ustavil pa se 
je šele za Posavcem.

Po tistem dogodku so ne
kateri predlagali delavskemu 
svetu podjetja, da bi me na
gradili. Ker pa sta dva člana 
imela pripombo, da sem 
ogrožal javni promet in da 
nagrade ne zaslužim, pač pa

celo kazen, me niso nagra
dili ...

(No, zelo modro pojmova
nje o ogrožanju javnega pro
meta, če si revež ob tistem 
dogodku ni mogel prav nič 
pomagati in je lahko računal 
le na srečno naključje, da bi 
se njemu in drugim nič ne 
zgodilo! — opomba pisca)

»Ste poročeni in imate dru
žino!«

— Sem poročen in imam 
sinka, starega 8 let ter hčer
ko staro 2 in pol leta. Sta
nujem pa v stanovanju Žita.

»Imate kakšnega konjička!«
— V glavnem se ukvarjam 

z vrtom, všeč mi je gojenje 
rož. Bil sem tudi član DSK in 
predsednik sindikata. Sicer pa 
prebiram dnevno časopisje ter 
gledam televizijo. Dosti časa 
pa nimam, kajti potrebujem 
počitek, ker me delo v službi 
stalno zelo priganja.«

Takšen je torej Filip Špik, 
ki se je izkazal z vestnostjo 
pri upravljanju svojega služ
benega vozila. Zato mu že
limo še mnogo srečno prevo
ženih kilometrov.

naivnih slikarjev
V ŠKOFJI LOKI POD POKROVITELJSTVOM KOMBINATA ŽITO

Škofja Loka je kraj, ki ima 
bogato zgodovino ljudske 
umetnosti in zato so bile tam, 
v gostoljubnem okrilju doma
čega muzeja, že večkrat raz
stave domačih in tujih naiv
nih umetnikov ali bolje reče
no, slikarjev in kiparjev sa
moukov ali laikov, kot je pač 
bolj neposredno in določno 
poimenovanje teh ljudi. Ve
liko ali največ zaslug za takš
ne razstave ima kustos škofje
loškega muzeja, oziroma nje-

O PRIKLJUČITVI PEKARNE TRŽIČ K ŽITU

Delavski svet Živilskega 
kombinata »Žito« je na 
svojem zasedanju 10. de
cembra 1968 sklenil in raz
pisal referendum za odloči
tev o pripojitvi podjetja 
»Pekarna« Tržič za dan 23. 
decembra 1968 in hkrati 
imenoval komisijo za izved
bo referenduma .

Komisija za izvedbo refe
renduma je na svoji seji 
12. decembra 1968 imeno

vala glasovalne odbore za 
posamezne glasovalne eno
te. Referendum je bil izve
den po posameznih delov
nih enotah po načelih, ki 
veljajo za volitve v delav
ske svete.

Komisija za izvedbo refe
renduma je po pregledu 
celotnega glasovalnega ma
teriala ugotovila, da je bil 
referendum v redu oprav
ljen.

Na podlagi vseh ugotovi
tev razglaša komisija za iz
vedbo referenduma, da se 
je delovna skupnost živil
skega kombinata »Žito« 
Ljubljana odločila za pri
pojitev podjetja »Pekarna« 
Tržič, ker je za to glaso
vala večina delavcev v 
Kombinatu.

Posamezni rezultati gla
sovanja po posameznih DE 
pa so naslednji:

gov direktor, prof. Andrej Pa
vlovec, ob njem pa seveda 
tudi domači umetniki samo
uki s področja Žirov.

Zato pač ni bilo naključje, 
da je bila 15. decembra le
tos v tem kraju odprta raz
stava evropskih slikarjev »na
ivcev«, zbrana iz reprezen
tančne zbirke znane šole Al
bert Dorne iz Amsterdama.

Tudi to razstavo je orga
niziral škofjeloški muzej pod 
vodstvom tov. Pavlovca, po
kroviteljstvo pa je prevzel naš 
kombinat. Ob odprtju je bilo 
navzočih okrog 150 kulturnih 
in družbeno političnih delav
cev, zastopnikov delovnih or
ganizacij in zastopnikov lo
kalnih oblasti, na čelu s pred
sednikom skupščine občine 
Škofja Loka, tov. Zdravkom 
Krvino.

O pomenu razstave je naj
prej spregovoril tov. Pavlo
vec, ki je seznanil navzoče z 
dejavnostjo naivnih umetni
kov, za tem pa se je zahvalil 
zastopniku kombinata Žito,

namestniku glavnega direktor
ja, tov. Marjanu Jermanu, d« 
je kombinat prevzel pokrovi
teljstvo nad to razstavo.

Tov. Marjan Jerman je za 
tem kot zastopnik pokrovite
lja to razstavo odprl in ob tej 
priložnosti spregovoril nasled
nje besede:

Spoštovani ljubitelji
likovne umetnosti!

Dovolite mi, da vas v 
imenu pokrovitelja, Živil
skega kombinata Žito Lju
bljana, toplo pozdravim na 
nocojšnji otvoritvi v re
prezentativnem razstavnem 
prostoru škofjeloškega mu
zeja. Štejem si v čast, da 
v imenu kombinata Žito 
prisostvujem tej otvoritvi, 
ki je tako lepo obiskana. 
Naše podjetje se je rado 
odzvalo vabilu, da se uvrsti 
med pokrovitelje razstav, 
ki jih prireja škofjeloški 
muzej. Vemo, da je to no
va oblika sodelovanja med 
kulturnimi in proizvodnimi 
delovnimi organizacijami, 
vendar me kot predstavni
ka pokrovitelja veseli pred
vsem to, da smo se uvrsti
li med nekaj tistih, ki so 
začeli orati ledino na tem, 
doslej neraziskanem in 
predvsem neizkoriščenem 
področju sodelovanja.

Upam, da je s prevzemom 
pokroviteljstva naše pod
jetje prispevalo dostojen 
delež k naporom škofjelo
škega muzeja, ki s svojo 
dejavnostjo skuša širiti ob
zorje poznavanja likovne 
ustvarjalnosti na domačih 
in evropskih tleh, in želim 
obiskovalcem te razstave 
ob ogledu razstavljenih del 
obilo novih spoznanj. Do
volite mi, da ob koncu, ko 
razstavo proglašam kot od
prto, vsem navzočim, pa 
tudi njihovim znancem in 
prijateljem voščim kar s 
tega mesta in že danes sre
čno novo leto 1969!

Po uvodnih formalnostih so 
si gostje ogledali razstavo 15 
razstavljalcev iz različnih de
žel. Bili so prijetno presene
čeni nad deli, ki prikazujejo 
zlasti sociološko stran življe
nja. Razstavljale! iz drugih de
žel se razlikujejo od naših 
domačih v mnogočem, zlasti 
pa, da pri zamejcih prevladu
jejo zastopniki meščanskih 
plasti, pri naših domačih pa 
zlasti kmečki umetniki.
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1. Uprava 144 100 131 91 129 98 1 1 13 9 — — 1 1
2. Ljubljana 96 100 82 85 72 88 6 7 14 15 — — 4 5
3. Trgovina 42 100 42 100 41 98 1 2 — — — — — —

4. Fekatete 65 100 57 88 54 95 3 5 8 12 — — — —

5. Pek. Šmartin. 116 100 95 82 89 94 6 6 21 18 — — — —

6. Pek. Samova 76 100 64 84 57 89 7 11 12 16 — — — —

7. Domžale 60 100 59 98 58 98 1 2 1 2 — — — —

8. Vrhnika 38 100 36 95 35 97 — — 2 5 — — 1 3
9. Gorenjska 108 100 90 83 85 94 5 6 18 17 — — — —

10. Pekarna Kranj 77 100 68 88 56 82 12 18 7 10 2 2 — —

11. Pek. Kočevje 31 100 31 100 30 97 1 3
12. Pek. Novo mesto 51 100 47 92 47 100 — — 4 8 — — — —

13. Dolenjska 13 100 13 100 13 100
14. Pek. Metlika 9 100 8 89 8 100 — — — — fiz 11 —

Skupaj 926 100 823 89 774 94 42 5 100 id 3 1 7 1

Ponos je v mojem srcu: kljub vsem naukom, opominom, 
očitkom, kljub zasmehu in natolcevanju, je vse moje življenje 
in nehanje služilo najvišji ideji, resnici. Kar sem videl 
z očmi in razumom, nisem zatajil; in ne bi zatajil za same zlate 
nebeške zvezde. Resnica pa je posoda vsega drugega: lepote, 
svobode, večnega življenja.

Dokler sem zvest resnici, sem zvest sebi; dokler delam v nje
nem imenu, bo moje delo rodovitno, ne bo ovenelo od po
mladi do jeseni.

Ivan Cankar 
Iz Krpanove kobile

Trdna je moja vera, da napoči zarja tistega dne, ko naša 
kultura ne bo več krizantema siromakova, temveč bogastvo 
bogatega. Že slutim zarjo tistega dne, sluti jo vse moje naj
globlje in najčisfejše hrepenenje. Ne, ne hrepenenje samo! 
Moje delo je slutnja zarje, vsaka moja beseda in vse moje 
življenje. Že slišim dleto, ki kleše granitni temelj novi zgradbi.

Ivan Cankar 
Bela krizantema

ZAHVALA

Živilskemu kombinatu Žito se zahvaljujem ob izrazu 
sožalja s poklonitvijo venca na grob mojega očeta.

Vaš sodelavec 
Tone Bančič


